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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 1.10.2024r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 17:10 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 15/15 radnych. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

5. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM 

w Więcborku       - Donata Lisowska 

6. Inspektor ds. Dróg i Zaopatrzenia UM w Więcborku  - Aneta Tomaszewska 

        

W II części posiedzenia uczestniczyły: Wiceprezes Gminnego Centrum Medycznego 

„PROVITA w Więcborku p. Agnieszka Wełniak oraz Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych RM w Więcborku p. Iwona Bonecka. 

 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich obecnych  

i przypomniał porządek obrad posiedzenia, który obejmował: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Lądek- Zdrój. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości gruntowej. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej położonej w Więcborku. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu usuwania azbestu i 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork". 

7. Informacja dotycząca profilaktyki zdrowotnej i świadczeń medycznych w placówkach 

oświatowych Gminy Więcbork oraz funkcjonowania opieki zdrowotnej na trenie gminy 

Więcbork. 

8.  Sprawy różne. 
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Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 

Kontynuując posiedzenie Przewodniczący Komisji oddał głos Skarbnik Gminy Więcbork 

p. Aliny Kruk, która omówiła projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024, 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75615 w §2680 o kwotę 5.506,00 zł w związku  

z wpływem środków stanowiących rekompensatę utraconych dochodów z tytułu zwolnienia  

z podatku od nieruchomości, będących własnością skarbu państwa, gruntów pokrytych 

wodami jezior o ciągłym dopływie lub odpływie wód powierzchniowych oraz gruntów 

zajętych pod sztuczne zbiorniki wodne. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0270 o kwotę 34.050,00 zł  

w związku z wpływem części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych  

w obrocie hurtowym. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały  

w rozdziale 85154 w §4010, §4110 i §4120. 

3. Dokonuje się aktualizacji paragrafu w planie dochodów w rozdziale 75618 w związku  

z Rozporządzeniem Ministra Finansów z dnia 15 lipca 2024 r. zmieniającego rozporządzenie 

w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz 

środków pochodzących ze źródeł zagranicznych na mocy, którego wprowadzony został nowy 

§ 0620, w którym ewidencjonowane będą opłaty za zajęcie pasa drogowego. Jednocześnie 

zwiększony został plan o kwotę 200,00 zł. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 800,00 zł w 

związku z wpływem od Banku Spółdzielczego w Więcborku darowizny z przeznaczeniem na 

organizację dożynek gminno-powiatowych w Jastrzębcu. 

5. Dokonuje się zmiany w planie finansowym dochodów pomiędzy rozdziałem 80101 §0830 

a rozdziałem 80103 §0670 o kwotę 5.000,00 zł w celu prawidłowej realizacji zadań  

w szkołach z oddziałami przedszkolnymi. 

6. Zmiany w planie dochodów budżetowych w rozdz. 90095 § 2460 dokonano na podstawie 

złożonego wniosku do WFOŚiGW w Toruniu na sfinansowanie przedsięwzięcia w ramach 

Regionalnego programu Piorytetowego Azbest 2024 polegającego na demontażu, transporcie 

i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork. Wnioskowana 

kwota dotacji to 63.100,00 zł. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały 

w §4300. 

7. Zmiany w planie dochodów budżetowych w rozdz. 80103 §2057 dokonano na podstawie 

zawartej 17 listopada 2023 r. umowy o partnerstwie na rzecz realizacji projektu 

„Dwujęzyczne przedszkolaki Kujaw i Pomorza” w ramach programu Fundusze Europejskie 

dla Kujaw i Pomorza 2021-2027 współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego Plus. Umowa zawarta pomiędzy Województwem Kujawsko-Pomorskim a 31 

gminami z terenu województwa. Kwota dofinansowania dla Gminy Więcbork to 90.400,00 zł 

i pokrywa w całości planowane wydatki finansowe. Środki przeznaczone zostaną na zakup 

pomocy dydaktycznych. Wkład własny Gminy jest niepieniężny. Projekt ma na celu 

kształtowanie kompetencji kluczowych w zakresie rozwijania umiejętności językowych 

dzieci w przedszkolu. 

8. Dokonuje się aktualizacji paragrafu w planie dochodów w związku z Rozporządzeniem 

Ministra Finansów z dnia 15 lipca 2024 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie 

szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 

pochodzących ze źródeł zagranicznych. Zgodnie z rozporządzeniem środki z KPO 

przekazywane przez Polski Fundusz Rozwoju SA będą ujmowane w rozdziale 75867. Zatem 

środki z KPO w planie dochodów, jakie Gmina otrzymała i otrzyma na realizację inwestycji 
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w ramach Programu Aktywny Maluch 2022-2029, z rozdziału 85516 zaewidencjonowano w 

rozdziale 75867 (§6297 – 291.660,00 zł), dodatkowo z odpowiednią cyfrą czwartą paragrafu. 

Natomiast środki finansujące w/w projekt pochodzące z budżetu krajowego w kwocie 

97.930,00 zł pozostały w rozdziale 85516 również z odpowiednią czwartą cyfrą paragrafu. W 

ramach tego projektu Gmina realizuje zadanie inwestycyjne pn.: „Rozbudowa i przebudowa 

istniejącego budynku przedszkola gminnego w Więcborku w związku z utworzeniem klubu 

dziecięcego nr 2 w Więcborku”. Klasyfikacja wydatków została również zaktualizowana. 

9. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Wymiana części zabytkowych drzwi wewnętrznych oraz remont pomieszczeń w budynku 

siedziby Urzędu Miejskiego w Więcborku”. Zmianie ulega nazwa, która otrzymuje 

brzmienie: „Remont pomieszczeń w budynku siedziby Urzędu Miejskiego w Więcborku”. 

Zmianie uległ także zakres planowanych do wykonania prac budowlanych, co wymusza 

uwzględnienie dłuższego czasu na jego realizację. Planuje się zakończenie przedsięwzięcia  

w 2025 r. Stąd korekta planu dochodów i wydatków majątkowych w rozdziale 92120  

w br. Zadanie uzyskało dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład Program 

Inwestycji Strategicznych i kwota 196.000,00 zł (kwota zmniejszenia dochodów i wydatków) 

to kwota z promesy wstępnej. 

10. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 

• 70005§0920 o kwotę 700,00 zł (wpływ z odsetek za zaległości w opłatach za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 

• 75011 §2360 o kwotę 300,00 zł, 85228§2360 o kwotę 40,00 zł i 85502 §2360 o kwotę 

6.500,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

 

• 75085§0970 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika), 

 

• 75615 §0500 o kwotę 830,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 

• 75616 §0910 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

 

• 75616 §0880 o kwotę 400,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

 

• 75814 §0920 o kwotę 105.000,00 zł (w tym 5.000,00 zł to odsetki bankowe od środków 

zgromadzonych na rachunku bieżącym placówek oświatowych), 

 

• 85202 §0970 o kwotę 20.000,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt w 

domu pomocy społecznej), 

 

• 85219 §0830 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy z usług – odpłatność za usługi opiekuńcze), 

 

• 90019§0690 o kwotę 600,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska), 

 

• 90026 §0910 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami), 

 

• 92695§0830 o kwotę 7.000,00 zł (wpływy z usług najmu sprzętu turystycznego  

i opłaty za pole namiotowe). Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie 

umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 
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11. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 71095 §4300 o kwotę 10.000,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup usług wywozu śmieci z terenu targowiska miejskiego  

w Więcborku. 

12. Zmniejsza się plan finansowy w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Zakup używanego autobusu 

do przewozu uczniów” o kwotę 5.930,00 zł z uwagi na zrealizowanie zakupu i uzyskanie 

niższej kwoty zakupu pojazdu. 

13. Wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup kociołków 

elektrycznych uchylnych oraz pieca konwekcyjno-parowego do stołówki w Szkole 

Podstawowej nr 2 im. K. Makuszyńskiego w Więcborku” o wartości 53.000,00 zł. Zakup 

realizowany jest z uwagi na potrzebę uzupełnienia sprzętu w nowo otwartej stołówce. 

14. W rozdziale 75085 i 85516 oraz w dziale 801,oprócz zmian opisanych w pkt 7, dokonano 

zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75412 o łączną kwotę 43.400,00 zł  

z przeznaczeniem na zapewnienie gotowości bojowej jednostkom OSP na terenie Gminy. 

16. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 75414 o kwotę łączną 9.000,00 zł na realizację 

zadań związanych z zapobieganiem ASF tj. wykonanie bariery zapachowej ograniczającej 

migrację dzików (8.000,00 zł) i zakup tablic informacyjnych w przypadku wystąpienia ASF 

(1.000,00 zł). 

17. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75421 §2710 o kwotę 50.000,00 zł, 

jako pomoc finansową dla Gminy Lądek-Zdrój z przeznaczeniem na usuwanie skutków 

powodzi. 

18. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85214 §3110 o kwotę 30.000,00 zł z 

przeznaczeniem środków na zasiłki celowe, specjalne zasiłki celowe i posiłki tj. zadania 

realizowane z budżetu Gminy. 

19. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92109 §2480 o kwotę 152.300,00 zł, 

jako dotację dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku z przeznaczeniem na 

działalność statutową w br. 

20. Zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 90001 §6050  

w zadaniu pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ul. Potulickich, 

Zamkowej i Biskupa A. Zebrzydowskiego w Więcborku” o kwotę 211.324,00 zł w związku  

z zakończeniem zadania i uzyskaniem niższej niż zakładano ceny. 

21. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92109 §4270 o kwotę 15.000,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup usług naprawy kanalizacji sanitarnej oraz wymiany zbiornika 

bezodpływowego w budynku świetlicy w Jastrzębcu. 

22. Zwiększa się plan finansowy w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Modernizacja świetlicy 

wiejskiej w Zabartowie” o kwotę 60.000,00 zł w związku ze wzrostem ceny wymiany podłogi 

i rozszerzeniem zakresu zadania o odnowienie ściany i sufit. 

23. Zwiększa się plan finansowy w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Wykonanie prac 

remontowych na budynku siedziby Urzędu Miejskiego w Więcborku” o kwotę 10.000,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup usług inspektora nadzoru budowlanego. 

24. Dokonuje się aktualizacji paragrafu w planie wydatków w rozdziale 92120 w związku  

z Rozporządzeniem Ministra Finansów z dnia 15 lipca 2024 r. zmieniającego rozporządzenie 

w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz 

środków pochodzących ze źródeł zagranicznych na mocy, którego wprowadzony został nowy 

paragraf wydatków majątkowych § 6740, w którym ewidencjonowane będą zadania ujęte 

dotychczas w §6570: 
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• Częściowa renowacja zewnętrznych ścian Kościoła p.w. Św. Jakuba Większego Apostoła 

w Zabartowie, 

 

• Prace konserwatorskie, remontowe i budowlane we wnętrzu kościoła p.w. św. 

Maksymiliana Kolbego w Pęperzynie, 

 

• Prace ratunkowe okien kościoła parafialnego p.w. św. Katarzyny Aleksandryjskiej w 

Sypniewie, 

 

• Prace ratunkowe przyziemia kościoła parafialnego p.w. Wniebowzięcia NMP i św. 

Apostołów Szymona i Judy Tadeusza w Więcborku, 

 

• Ratujemy kościół p.w. Świętej Trójcy w Runowie Krajeńskim - spinanie i stabilizacja 

pęknięć fundamentów i murów. 

 

25.Dokonuje się zmian w planach finansowych funduszy sołeckich następujących sołectw: 

 

• w Sołectwie Czarmuń na mocy uchwały nr 1/9/2024 zebrania wiejskiego z dnia 

11.09.2024 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92109 §4210 (-322,00 zł – 

materiały do remontu świetlicy), w rozdziale 92195 §4210 oraz §4300 (-968,98 zł – 

organizacja imprez integracyjnych) w związku z wprowadzeniem do realizacji nowego 

przedsięwzięcia polegającego na zakupie drabinki na pomost oraz materiałów do 

konserwacji i naprawy pomostu na plaży (92695 §4210 – 1.290,98 zł). Ponadto, środki 

niewykorzystane na Piknik Rodzinny przeznaczone mają zastać na organizację spotkania 

Andrzejkowo-Mikołajkowego. 

 

• w Sołectwie Dalkowo na mocy uchwały nr 3/2024 zebrania wiejskiego z dnia 23.08.2024 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 §4300 (-381,74 zł – organizacja 

wyjazdu integracyjnego dla mieszkańców sołectwa) i w rozdziale 92695 §6060 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa budynku gospodarczego przy placu zabaw w Dalkowie” (-

6.000,00 zł – dokumentacja). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać 

przeznaczone na zakup kruszywa do bieżącej naprawy dróg w sołectwie. 

 

w Sołectwie Puszcza na mocy uchwały nr 2/2024 zebrania wiejskiego z dnia 05.09.2024 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 §4210 (-2.119,17 zł. – organizacja 

spotkania integracyjnego z okazji dożynek sołeckich). Niewykorzystane środki zgodnie  

z uchwałą mają zostać przeznaczone na doposażenie świetlicy wiejskiej 

 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM zapytała, czy umieszczanie tablic informacyjnych w związku  

z występowaniem ASF jest zadaniem Gminy i otrzyma na to jakieś środki finansowe, czy leży 

w kompetencji Inspekcji Weterynaryjnej. Radna prosiła również, aby Skarbnik przedstawiła 

szczegółowo, to, co zawarła Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku we 

wniosku o zwiększenie dotacji dla jednostki kultury. 
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Na pierwsze z pytań odpowiedział Burmistrz Więcborka mówiąc, że spotkaniu Zarządzania 

Kryzysowego, dotyczącego ASF na terenie powiatu sępoleńskiego i zagrożeniem 

wystąpieniem choroby ustalono, iż w momencie, kiedy taka konieczność zaistnieje, to  

w ramach środków zarządzania kryzysowego gminy będą zobowiązane ustawić odpowiednie 

tablice informacyjne w wyznaczonych miejscach na drogach dojazdowych obejmujących 

teren zagrożony, bądź objęty ASF.  

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiadając na drugie pytanie podała, że w uzasadnieniu 

wniosku wskazane zostały koszty wcześniej nieuwzględnione w planie finansowym MGOK: 

1. Koszty organizacji powitania lata i otwarcia skateparku w Więcborku 22.06.2024 r.: 12 

pozycji na kwotę 32.259, 26 zł 

• Ochrona osób i mienia – 1.476, 00 zł, 

• Obsługa techniczna - 500, 00 zł 

• Wynajem sceny - 4.400, 00 zł 

• Napoje do garderoby – 46, 51 zł, 

• Agregat - 1.168, 25 zł, 

• Koncert - wynagrodzenie „Sariusa” – 17.500, 00 zł, 

• Usługa nagłośnienia i wypożyczenie monitorów dousznych – 1.000, 00 zł, 

• Wynajem barierek i transport – 2.152, 50 zł 

• Noclegi i poczęstunek dla „Sariusa” – 544, 00 zł 

• Wynajem oświetlenia – 1.722, 00 zł, 

• ZAIKS – 1.750, 00 zł. 

2. Dokumenty niezbędne do złożenia wniosku na remont i doposażenie budynku Miejsko-

Gminnej Biblioteki Publicznej i Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku – 

łącznie 42.470, 85 zł. 

3. Przegląd i pomiar instalacji elektrycznej i odgromowej w MGOK z oznakowaniem  

i opisaniem rozdzielni - 15.656, 85 zł. 

4. Projekt instalacji elektrycznej w pomieszczeniach MGOK w Więcborku – 26.814, 00 zł. 

5. Koszt utrzymania nowej świetlicy w Wituni – 1.737, 25 zł. 

6. Koszt organizacji tanecznego pożegnania lata: 75.817.58 zł 

• Wynajem nagłośnienia i oświetlenia – 9.600, 00 zł, 

• Zabezpieczenie medyczne – 1.400, 00 zł 

• Umywalki i toalety – 3.000, 00 zł, 

• Błażej Drab koncert Supportu – 4.000, 00 zł, 

• Ochrona – 15.522, 60 zł 

• Dyskoteka z DJ – 800, 00 zł, 

• Wyżywienie „Pięknych i Młodych” – 331, 00 zł, 

• Obsługa hotelowa „Pięknych i Młodych”  - 1.500, 00 zł, 

• Poczęstunek do garderoby dla „Pięknych i Młodych” – 163, 98 zł, 

• Koncert „Pięknych i Młodych” – 36.000, 00 zł, 

• ZAIKS – 2.500, 00 zł. 

Przewodnicząca Komisji chciała wiedzieć, czy w wymienionej kwocie 153.000, 00 zł są 

również ujęte, jakieś plany na bieżący rok tj. jesień i zimę. 

Skarbnik Gminy Więcbork powiedziała, że wniosek dotyczy tylko i wyłącznie pokrycia 

wydatków, które pierwotnie nie były planowane w budżecie MGOK, a było wydatkowane,  

a tym samym zapewnienia środków na bieżące funkcjonowanie Jednostki, tj. działalności 

sekcji i wynagrodzeń dla pracowników. 
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Przewodnicząca RM prosiła o doprecyzowanie, czy te środki w wysokości 42.000, 00 zł 

były przeznaczone na jakiś dodatkowy wniosek. 

Skarbnik Gminy Więcbork mówiła, że chodzi tu o Projekt na remont i doposażenie 

budynku Miejsko-Gminnej Biblioteki i Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury. Realizacja tego 

zadania został rozpoczęta już w tym roku, tj. w tym roku zabezpieczono środki na wykonanie 

Studium Wykonalności i wnioskuje się o pozyskanie środków zewnętrznych. Wykonanie tych 

zadań było o tyle w interesie placówki, że w ramach Projektu możliwe było ujecie wymiany 

instalacji elektrycznej. 

Radna Beata Lida nawiązała do punktu zmian dotyczącego udzielenia pomocy finansowej 

dla Gminy Lądek-Zdrój. Pytała, z czego ta kwota 50.000, 00 zł została zdjęta. 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że obecnie Gmina rozlicza inwestycję budowy 

kanalizacji sanitarnej na ulicy Zamkowej, A. Zebrzydowskiego i Potulickich, gdzie w planie 

pozostała kwota 211.000, 00 zł. W związku z tym, że po przetargu i podpisaniu umowy  

z wykonawcą kwota realizacji jest niższa. 

Radny Tomasz Bykowski poruszył kwestie wpływów z wynajmu sprzętu turystycznego  

i opłat z pole namiotowe w okresie letnim. W poprzednim miesiącu zwiększano wpływy  

z tego tytułu o kwotę 11.000, 00 zł, a teraz jest to kwota 7.000, 00 zł. Radny zastanawiał się, 

czy te kwoty należy sumować, jako całość i w efekcie mówimy o kwocie 18.000, 00 zł, które 

uzyskano z tego tytułu? Jeżeli tak, to za pozytywny przejaw należy uznać wydłużony przez 

naturę sezon turystyczny, który przyniósł tak znaczący wpływ do budżetu Gminy. 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że wynajem sprzętu turystycznego w okresie letnim 

traktowany jest, jako dochody dodatkowe – epizodyczne, których wielkość trudno oszacować 

na początku okresu letniego sama, by się nie podjęła. W tym, względzie wszystko 

uwarunkowane jest pogodą. W jej ocenie, dla budżetu bezpieczniejsze jest zwiększenie tego 

planu wówczas, gdy te dochody są już wypracowane, niż po sezonie, w przypadku 

przekalkulowania, dokonywać stosownych zmniejszeń.  

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiła do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 15 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Z posiedzenia Komisji ubyła radna Natasza Ksobiak – obecnych 14 radnych 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

Zmiany dotyczą WPF w całym okresie jej obowiązywania oraz załącznika przedsięwzięć. 

Główne zmiany są wypadkową zmian w budżecie Gminy Więcbork i dotyczą roku 2024 

poprzez uaktualnienie kwot dochodów i wydatków. Rozliczenie budżetowe ubiegłego roku  

i możliwość rezygnacji zaciągnięcia kredytu w bieżącym roku pociągnęło za sobą 

konieczność również aktualizacji przychodów i rozchodów w okresie obowiązywania. 

Ponadto zaproponowano wprowadzenie do realizacji dwóch nowych zadań: 
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• Termomodernizacja budynku gminnego (ośrodek zdrowia) w Sypniewie z limitami 

wydatków: rok 2024 – 180,.000,00 zł i rok 2025 – 80.000, 00 zł, 

• Remont pomieszczeń w budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku z limitami wydatków: 

rok 2024 – 7.500, 00 zł i rok 2025 – 196.000, 00 zł. 

Dodatkowo w dwóch przedsięwzięciach uaktualniony został limit wydatków na rok 2025: 

• W zadaniu, pn.: „Budowa drogi ulicy Ogrodowej w Wituni wraz z siecią kanalizacji 

deszczowej do kwoty 1.100.000, 00 zł z uwagi na podpisanie umowy z wykonawcą  

i uzyskaniem niższej kwoty wykonania zadania, 

• W zadaniu, pn.: „Adaptacja przestrzeni publicznej w Gminie Więcbork” do kwoty 

355.400, 00 zł z uwagi na sporządzenie ostatecznego kosztorysu tego zadania. 

Ponadto, w związku z Rozporządzeniem Ministra Finansów z dnia 15 lipca 2024 r. 

zmieniającego rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych zadanie, pn.: 

„Rozbudowa i przebudowa istniejącego budynku przedszkola gminnego w Więcborku  

w związku z utworzeniem klubu dziecięcego nr 2 w Więcborku” ujęte zostało w części 1.1 

Wykazu przedsięwzięć do WPF z uwagi na środki z KPO stanowiące źródło dofinansowania 

tego zadania. Powyższe zmiany w klasyfikacji wymusiło potrzebę korekty danych w latach 

2024-2025 w zakresie dochodów i wydatków majątkowych na programy i projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust.1 pkt 2 i 3 ustawy  

o finansach publicznych. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda odnosząc się do inwestycji planowanej w Sypniewie przyjął, 

wykonanie termomodernizacji budynku Ośrodka Zdrowia w Sypniewie nie jest zagrożone,  

a jeżeli tak, to pytał, kiedy można oczekiwać rozpoczęcia prac. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że inwestycja nie jest zagrożona pod warunkiem 

przyjęcia przez Rade Miejską zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Więcbork, 

bo tylko to pozwoli na podpisanie umowy z wykonawcą. Natomiast zakres zadania w głównej 

mierze ma zostać zrealizowany jeszcze w tym roku, a część dotycząca wyposażenia  

w platformę schodową zostanie wykonana w roku 2025. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Lądek – Zdrój 

Kwota 50.000,00 zł zostaje zadysponowana, jako pomoc dla Gminy Lądek-Zdrój  

z przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi.  

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Jacek Kabattek w kontekście omawianej pomocy zapytał o wsparcie rzeczowe, jakie 

ma być udzielone przez rolników z terenu gminy Więcbork dla rolników poszkodowanych  
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w powodzi. Informacje w tej sprawie dotarły do sołtysów poszczególnych sołectw, ale 

chciałby wiedzieć, jak konkretnie przekazanie tego wsparcia ma wyglądać. 

Burmistrz Więcborka podał, że pomoc finansowa, to nie jedne wsparcie, jakie Gmina 

Więcbork przekazała na rzecz poszkodowanych powodzian. Część darów rzeczowych zostało 

przekazane za pośrednictwem Caritas w Sępólnie Krajeńskim. Gmina Więcbork jest  

w kontakcie z Kujawsko-Pomorską Izbą Rolną, dlatego, też w zeszłym tygodniu 

wystosowany został apel do sołtysów o zebranie informacji od rolników, kto, jakie płody 

rolne i ile może przekazać dla poszkodowanych na południu Polski. Te dane w tej chwili są 

zbierane i po ustaleniu szczegółów Gmina zajmie się organizacją transportu. Kwestie 

transportu muszą być ściśle koordynowane, żeby wiedzieć, gdzie to przewieźć i, gdzie 

składować. 

Przewodnicząca RM powiedziała, że nie ma wątpliwości, co do konieczności udzielenia 

wsparcia, ale chciałaby wiedzieć, dlaczego akurat ta Gmina. 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że z pisemnym wnioskiem o udzielenie takiego wsparcia, 

zwrócił się do Burmistrza Więcborka , Burmistrz Gminy Lądek-Zdrój. Rozliczenie tej umowy 

będzie uregulowane w odrębnej umowie pomiędzy jednostki samorządu terytorialnego. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiła do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekty uchwał z zakresu gospodarki nieruchomościami omówił Kierownik Referatu 

Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM  

w Więcborku p. Michał Bak oraz Inspektor ds. Gospodarki nieruchomościami UM  

w Więcborku p. Donata Lisowska 

 

a) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej, 

 

Przygotowany projekt uchwały jest odpowiedzią na wniosek, jaki wpłynął do Burmistrza 

Więcborka od osoby fizycznej – właściciela działki oznaczonej nr geodezyjnym nr 378, który 

jest zainteresowany zbyciem darmowym działki oznaczonej, jako dr na rzecz Gminy 

Więcbork. Jest, to droga wewnętrzna, gruntowa doraźnie utwardzona tłuczniem. Z załącznika 

graficznego przedłożonego radnym wynika, że droga ta kończy się w połowie pola, którego 

właścicielem jest wnioskodawca. Po głębszej analizie stwierdzono, że w punkcie, gdzie 

kończy się droga wewnętrzna, jest też dalej wyjeżdżona droga uznaniowa, prowadząca na 

dalsze pola uprawne kolejnych rolników. Po dokonanych ustaleniach Burmistrz 

zaproponował, aby poddać wniosek pod dyskusję na posiedzeniu Komisji, czy Gmina winna 

być zainteresowana nabyciem tej nieruchomości. Rolnik chce zbyć działkę, ponieważ ponosi 

koszty związane z płatnością podatku (rocznie około 300,00 zł). Gmina przeprowadziła 

również analizę na wypadek, gdyby rolnik chciał przekształcić nieruchomość na rolę.  

W takim przypadku, procedura musi pójść dwutorowo. Po pierwsze geodeta musi stwierdzić, 

czy rzeczywiście przekształcić na „r” (czyli musi spełniać określone warunki; nie może być 

utwardzona). Po drugie rolnik musiałby wziąć klasyfikatora, który nada określoną klasę 

gruntowi. Wstępny koszt, który musiałby ponieść rolnik, to kwota około 2.000, 00 zł. Mając 

to na uwadze, rolnik nie chciałby tych kosztów ponosić i zwrócił się z wnioskiem  

o nieodpłatne zbycie na rzecz Gminy Więcbork.  
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radna Beata Kopta zwróciła uwagę, że droga, o której mowa wykorzystywana jest na 

dojazd do pól uprawnych ciężkim sprzętem rolniczym. Póki droga jest rolnika będzie on dbał, 

żeby zachowała ona przejezdność. W momencie, kiedy będzie to już droga gminna, to 

postrzeganie może się zmienić. Inna sytuacja byłoby, gdyby w tej lokalizacji znajdowały się 

zabudowania mieszkalne.  

 

Przewodnicząca RM uważała, że ten projekt nie powinien stanąć na Radzie. Po pierwsze, 

dlatego, że Gmina nie jest od tego, żeby kupować prywatne grunty znajdujące się w środku 

gospodarstwa, tylko, dlatego, że rolnik nie chce płacić podatku. Będzie też wnioskowała, żeby 

ten projekt uchwały zdjąć z porządku obrad sesji, bo przejecie gruntu jest bezzasadne,  

a Burmistrz, żeby odpowiedział wnioskodawcy, że Gmina Więcbork tego gruntu nie 

przejmie. Poza tym uważała, że ten wniosek powinien być przedstawiony do opinii radnych 

przed przygotowaniem projektu uchwały. Wpierw należało zasadność tego nabycia 

przedyskutować i odpowiedzieć wnioskodawcy. Przewodnicząca RM poprosiła  

o przegłosowanie wniosku formalnego o zdjęcie tego projektu autopoprawką z porządku 

obrad sesji a Burmistrza zobowiązać do udzielenia odpowiedzi wnioskodawcy, że Gmina 

Więcbork nie jest zainteresowana nabyciem tego gruntu. 

 

Przed głosowaniem Przewodnicząca Komisji udzieliła głosu Burmistrzowi Więcborka. 

 

Burmistrz Więcborka uznał, że po to jest posiedzenie Komisji, żeby nad tematem 

dyskutować. Jako Burmistrz ma prawo przygotować projekt uchwały, a radni mają prawo 

zaopiniować go pozytywnie lub negatywnie. Powiedział, że dla niego ta spraw jest 

dyskusyjna, gdyż płacenie podatku, jest właściwie jedynym podnoszonym przez 

wnioskodawcę argumentem zbycia. Przekazał, że na pewno odpowie wnioskodawcy  

i autopoprawką zniesie punkt z porządku obrad sesji, jeżeli Państwo radni zaopiniują projekt 

negatywnie. 

 

Radny Wenda zapytał, czy część działki należy do innego rolnika. 

 

Kierownik Referatu UM wyjaśnił, że tylko graniczy z działką innego rolnika, który ma 

zjazd ze swojej działki. 

 

Radny Wenda uznał, że jeżeli jedynym argumentem rolnika jest płacenie podatku, a działka 

nie jest dla Gminy ważna strategicznie, to sprawa jest oczywista. 

 

Burmistrz Więcborka skazał, że problem tkwi w tym, że grunt zakwalifikowany jest, jako 

„dr” i ponosi w związku z tym, taka nie inna wysokość podatku. Zastanawiał się nad tą 

kwestią, jak tą sprawę rozstrzygnąć, dlatego skierował ja na posiedzenie Komisji. Dalszy 

odcinek gruntu rolnego, którym właścicielem jest również wnioskodawca, stanowi 

nieformalną drogę – skrót, być może dla kilku gospodarzy. Obawiał się, czy po przejęciu 

gruntu, za chwile nie będzie wniosku tych dojeżdżających rolników, żeby wytyczyć  

i sformalizować drogę.  

 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że poddanie projektu uchwały pod zaopiniowanie 

rozstrzygnie, czy będzie on dalej procedowany i przystąpiła do głosowania. 

 

Obecnych 14 radnych 
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Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało – 0 radnych 

Przeciwnych projektowi uchwały - 14 radnych 

 

Opinia Komisji do projektu uchwały – jednogłośnie negatywna 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej  

w Więcborku. 
 

 

Nieruchomość zabudowana budynkiem mieszkalnym znajduje się w Więcborku przy ul. Na 

Skarpie 6. Gmina otrzymała ww. nieruchomość w spadku po zmarłym J.P. 2019 r. Do tej pory 

trwała procedura regulacji stanu prawnego majątku. W chwili obecnej nieruchomość wolna 

jest od hipotek, stąd też propozycja Burmistrza w sprawie jej sprzedaży. Działka ma 

powierzchnię 699m², na której posadowiony jest dom jednorodzinny o powierzchni 

użytkowej 231,67m². Jest to budynek dwukondygnacyjny podpiwniczony z poddaszem 

nieużytkowym. Ponadto na działce posadowiony jest budynek garażowo-gospodarczy  

o powierzchni prawie 60m². 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Krzysztof Sławek zapytał, w jakim stanie technicznym jest obecnie budynek.  

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że budynek jest w stanie surowym. Stolarka okienna  

i drzwiowa jest zniszczona i wymaga wymiany. Mowa jest o budynku dwukondygnacyjnym 

licząc kondygnacje naziemne, ale w budynku znajduje się również piwnica. Licząc piwnicę, 

wysoki parter i piętro można przyjąć, że są trzy kondygnacje. Wycena wrażości 

nieruchomości została zlecona rzeczoznawcy i ten określił ja na podstawie aktualnego stanu 

technicznego. Wycena opiewa na kwotę 365.000, 00 zł plus koszty wyceny. Propozycja ceny 

wywoławczej wyniesie 390.000, 00 zł. 

 

Inspektor UM p. Donata Lisowska dopowiedziała, że sprzedaż nieruchomości nastąpi  

w przetargu ustnym nieograniczonym. 
 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiła do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork" przedstawiła Inspektor ds. Dróg i Zaopatrzenia UM  

w Więcborku p. Aneta Tomaszewska. 

 

Podjęcie uchwały w tej sprawie stanowiło element niezbędny do realizacji w 100% wniosku, 

który Gmina Więcbork złożyła do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu na kolejna pule środków dedykowanych na utylizację 

azbestu i wyrobów zawierających azbest. W roku bieżącym odbyło się to po raz pierwszy 

dwuetapowo. Pierwszy etap rozpoczął się w maju i wówczas zrealizowano tylko 7 wniosków 

z 28 złożonych, gdyż po raz pierwszy pula środków na to przeznaczona była mocno okrojona.  
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Jesienią WFOSiGW ogłosił drugi Konkurs, i teraz do realizacji Gmina ma 40 wniosków,  

tj. 21 wniosków z okresu wiosennego i nowe, które wpłynęły. Zatem, aby móc wykonać 

wszystkie zadania z omawianego zakresu, wymagana jest aktualizacja danych omawianego 

Programu poprzez zdjęcie wielkości azbestu już zutylizowanego i wpisać wielkości, które do 

tej pory nie były ujęte. Kwota pozyskana na ten cel to wartość w wysokości 63.000, 00 zł. 

Jeżeli uda się pomyślnie wykonać założenia, to ponad 150 ton azbestu zostanie usunięte  

z terenu gminy Więcbork w roku 2024. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Przewodnicząca komisji ogłosiła pięciominutowa przerwę w posiedzeniu. 

 

Po przerwie posiedzenie zostało wznowione 

 

 

W kolejnym punkcie posiedzenia podjęto temat profilaktyki zdrowotnej i świadczeń 

medycznych w placówkach oświatowych Gminy Więcbork oraz funkcjonowania opieki 

zdrowotnej na trenie gminy Więcbork. Informacje dotyczące spraw związanych z powyższym 

obszarem działań przedstawiły Wiceprezes Gminnego Centrum Medycznego „PROVITA 

w Więcborku p. Agnieszka Wełniak oraz Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku  p. Danuta Zawidzka. 

 

Dyrektor BOOS wprowadzając w zagadnienie od strony funkcjonowania opieki 

profilaktycznej w placówkach oświatowych Gminy Więcbork mówiła, że profilaktyczna 

opieka zdrowotna nad uczniem w szkole realizowana jest we wszystkich szkołach 

podstawowych, ponieważ, co do zasady, działaniami pielęgniarki szkolnej objęte są, zgodnie 

z zapisami stosownych przepisów, z zakresu ochrony zdrowia, dzieci szkół podstawowych.  

W ramach funkcjonującej sieci szkół, opieką objętych jest około tysiąca uczniów w podziale 

na obwody każdej ze szkół podstawowych. Zgodnie z porozumieniami, które są zawarte 

pomiędzy placówką oświatową-szkołą podstawową, a podmiotem medycznym, który 

realizuje świadczenie, na terenie naszej gminy podmiotem tym jest Gminne Centrum 

Medyczne „PROWITA” w Więcborku. W czterech placówkach oświatowych, w oparciu  

o porozumienie z 2017 r. (w jednej ze szkół porozumienie zawarto w roku 2016). Najnowsze 

porozumienie dotyczy Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku i datowane jest na koniec 

sierpnia br. Świadczenia medyczne realizowane są z wykorzystaniem pomieszczeń, które 

zostały odpowiednio doposażone w placówkach. W przedmiotowym zakresie szkoły nie 

zgłaszają zastrzeżeń, czy też potrzeb. Jedyne, co zostało wskazane, jako rzecz do wykonania, 

to potrzeba wykonania gabinetu w Szkole Podstawowej w Runowie Krajeńskim oraz 

rozważenie zamiany pomieszczeń z tym przeznaczeniem w Szkole Podstawowej  

w Sypniewie, ponieważ gabinet wykorzystywany na ten cel nie posiada okna. Poza tym warto 

zwrócić uwagę na to, że w większości gminnych placówek oświatowych wiejskich, 

dostępność pielęgniarki jest jeden raz w tygodniu 3-4 godziny, natomiast w szkołach 

miejskich, pielęgniarka dostępna jest przez dwa dni w tygodniu. Zakres dostępności 

pielęgniarki wynika z zapisów Rozporządzenia o świadczeniach gwarantowanych z zakresu 

podstawowej opieki zdrowotnej i jest wprost wypadkowa liczby uczniów w danej szkole oraz 
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liczby uczniów z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego. Te dane są weryfikowane 

dwukrotnie w trakcie roku, a ustalane są na dany rok kalendarzowy. Najbliższa weryfikacja 

odbędzie się w październiku i w tym zakresie pojawiły się głosy z dwóch placówek miejskich, 

wskazujące na potrzebę większej dostępności pielęgniarki szkolnej. Ta kwestia  

w najbliższych tygodniach będzie weryfikowana. Warto podkreślić, że w dalszym ciągu 

gminne placówki oświatowe na mocy porozumienia z podmiotem świadczącym profilaktykę 

stomatologiczną, mają zapewnione takie wsparcie zapewnione do końca br. kalendarzowego. 

Przewiduje się przedłużenie tego porozumienia, takie rozmowy są prowadzone z podmiotem 

realizującym świadczenie. Opieka stomatologiczna przewiduje przeglądy uzębienia dzieci  

w szkołach, profilaktykę fluorkową, a zainteresowani rodzice mogą w ramach tego 

porozumienia jeździć z dziećmi i korzystać z usług gabinetu stomatologicznego w Sośnie.   

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

 

Radny Jan Antczak uważał, że gabinet stomatologiczny dla dzieci w Sośnie, to niewypał.  

Jest to zdecydowanie za daleko. Proponował, żeby taki gabinet zorganizować w Runowie 

Krajeńskim, gdzie wokoło skupionych jest w sumie pięć sołectwa. Niewątpliwie, jednak 

opieka stomatologiczna dla uczniów jest bardzo potrzebna i powinna być zapewniona. 

 

Radna Beata Kopta podziękowała Dyrektor BOOS za wszystkie zebrane ze szkół  

i przekazane uwagi oraz informacje. Podkreśliła, że realnym problem na obecną chwilę jest 

rzeczywiście zbyt mała dostępność opieki pielęgniarskiej w dwóch szkołach miejskich, tj.  

w SP Nr 1 i SP Nr 2 w Więcborku. Na przykład w SP Nr 2 pielęgniarka pojawia się dwa razy 

w tygodniu i jest obecna przez 3-3,5 godziny. Oznacza, to, że uczniowie przychodzący do 

szkoły mają możliwość skorzystania z pomocy przez godzinę lub dwie godziny. Natomiast 

szkoła funkcjonuje do godziny 15:30, a z kolei zajęcia wychowania fizycznego trwają długo. 

Co prawda nauczyciele mają przygotowanie do udzielania pierwszej pomocy, ale nie ma to, 

jak skorzystanie z fachowej pomocy osoby w tym kierunku wykształconej. Przez ostatnie lata 

gabinety pielęgniarskie w szkołach zostały doposażone i wyglądają profesjonalnie. Dobrze 

byłoby, gdyby Wiceprezes Gminnego Centrum Medycznego „PROVITA” zwróciła uwagę na 

konieczność zwiększenia dostępności świadczenia usług pielęgniarskich w placówkach 

oświatowych. Zdaje sobie sprawę, że dysponowanie pielęgniarki odbywa się na zasadach 

ściśle określonych przez NFZ, ale jeżeli można byłoby pewne sugestie przekazać i coś w tym 

zakresie zmienić, na pewno byłoby to z korzyścią dla szkół, a przede wszystkim dla uczniów. 

W latach 2016-2017 trudno było o zawarcie porozumień na świadczenie usług medycznych  

w szkołach i wówczas odbyto wiele rozmów z podmiotami je świadczącymi, aby mogło to 

zacząć funkcjonować. Ostatecznie te kwestie zostały odpowiednio sformalizowane i dziś 

opieka i profilaktyka zdrowotna w szkołach działa. Niemniej jest zasadność wydłużenia 

godzin pracy pielęgniarki szkolnej. 

 

Dyrektor BOOS powiedziała, pielęgniarki, czy higienistki funkcjonowały w szkołach od lat, 

niemniej doprecyzowane zostały w ostatnich latach przepisy, na mocy, których ta profilaktyka 

i opieka w placówkach oświatowych działa. Lata 2015 – 2017, to czas, kiedy 

usystematyzowano konkretnie, jaki jest zakres działania pielęgniarek szkolnych i, jak 

powinny wyglądać pomieszczenia przeznaczone na profilaktykę tego typu. To był pewien 

proces. W latach 2016-2017 pozyskiwano również środki zewnętrzne na odpowiednie 

wyposażenie gabinetów pielęgniarskich. W roku 2015 przeznaczono na ten cel niespełna 

40.000, 00 zł środków zewnętrznych i w roku 2017 była, to kwota podobna. Wszystko, co 

trzeba było wykonać w sferze zapewnienia i przygotowania miejsca świadczenia opieki 

pielęgniarskiej w szkołach zrobiono, natomiast zapewnienie osób wykonujących te 
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świadczenia, to kwestia świadczeniodawcy, który w oparciu o kontrakt z NFZ, wie, czym 

dysponuje i, jak to podzielić w ramach szkół na terenie gminy Więcbork. 

 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że z wcześniejszej wypowiedzi wynika, iż możliwość 

większej godzinowo dostępności opieki pielęgniarskiej będzie weryfikowana, czyli rozumie, 

przez to, że zostaną podjęte w tym zakresie, jakieś rozmowy. Radna nawiązała też w swojej 

wypowiedzi do wyposażenia gabinetów pielęgniarek szkolnych i remontów, których 

wymagają pod tym kątem pomieszczenia w Szkołach Podstawowych, w Sypniewie i Runowie 

Krajeńskim. Chciała wiedzieć, czy te dwie sprawy są w gestii Gminy Więcbork? 

 

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że leży to w zakresie dyrektorów wymienionych placówek 

oświatowych. Zabezpieczenie lokalu na ten cel i wyposażenie leży w gestii organu 

prowadzącego. 

 

Przewodnicząca Komisji nawiązując do wypowiedzi Dyrektor BOOS o zweryfikowaniu 

potrzeb większej dostępności opieki pielęgniarskiej w szkołach wnioskowała, że trwają jakiś 

rozmowy z Świadczeniodawcą, tj. Spółka „PROVITA” o zwiększeniu ilości godzin pracy 

pielęgniarki szkolnej. 

 

Dyrektor BOOS potwierdziła powyższe. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytała również o wspomniane doposażenie gabinetów 

pielęgniarek oraz remont pomieszczeń w SP Runowo Krajeńskie i SP Sypniewo w celu 

utworzenia gabinetów pielęgniarskich w kontekście tego, kto jest za te sprawy 

odpowiedzialny.   

   

Dyrektor BOOS przekazała, że zabezpieczenie lokalu i jego właściwe wyposażenie należy 

do obowiązków organu prowadzącego. 

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła Wiceprezes Gminnego Centrum Medycznego 

„PROVITA” o przybliżenie kwestii, opieki stomatologicznej, pracy pielęgniarek  

i realizowanych badaniach przesiewowych w szkołach. 

 

Wiceprezes Spółki „PROVITA” na wstępie powróciła do kwestii dostępności pielęgniarek 

w szkołach podając, że podstawą do dysponowania tej opieki w szkołach jest Rozporządzenie 

Ministra Zdrowia z 2013 roku. W tym zakresie nie ma możliwości, że Dyrektor zgłasza ile 

tych godzin opieki pielęgniarskiej potrzebuje i tyle ma zapewnione. Określają to wytyczne 

ww. Rozporządzenia i tu, co roku będzie pojawiał się ten sam problem. Nie jest tak, że 

„PROVITA” nie chce zwiększenia dostępności, ale są dwie pielęgniarki i trzeba je godzinowo 

zadysponować tak, żeby zaspokoić potrzeby placówek. Inaczej się po prostu nie da. Niemniej 

obecnie funkcjonuje, to wszystko w zgodzie z zapisami wspomnianego powyżej 

Rozporządzenia. Profilaktyka zdrowotna funkcjonuje każdego roku podobnie. W tym roku 

warto wspomnieć o wprowadzonych szczepieniach na HPV. Dyrektorzy mają obowiązek 

wyedukowania młodszych pacjentów i ich rodziców o potrzebie szczepienia przeciwko HPV. 

SANEPD chciałby, aby szczepienia odbywały się w szkołach, ale warunki są tam 

niewystarczające i podjęto decyzję, że będzie się to odbywało tylko w Punkcie Szczepień 

Przychodni „PROVITA”. 

 

Przewodnicząca Komisji pytała, czy rodzice będą o tej możliwości powiadomieni. 
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Wiceprezes Spółki „PROVITA” powiedziała, że z tego, co wie rodzice są już w tej chwili  

o tym informowani. Dyrektorzy przesyłają informacje rodzicom. Poza tym „PROVITA” 

rozważa możliwość wysłania lekarza, który w poszczególnych placówkach przekazałby 

stosowne informacje i to nie tylko dotyczące szczepień HPV, ale ogólne związane  

z systemem służby zdrowia i ochroną zdrowia. 

 

Radna Beata Kopta potwierdziła, że jeżeli chodzi o szczepienia przeciwko HPV, to 

rzeczywiście w szkołach pojawiły się informacje przesłane z SANEPID-u i rodzice o tym 

zostali poinformowani. Został też powołany koordynator, który ma się tym zająć. 

Zdecydowanie odrzucono, jednak propozycję szczepienia dzieci w szkołach. 

 

Wiceprezes Spółki „PROVITA” powiedziała, że w kwestii miejsca szczepienia Dyrektorzy  

i Spółka są zgodni, co do tego, że powinno się to odbywać w warunkach Przychodni,  

a konkretnie w Punkcie Szczepień. 

 

Radna Kopta mówiła również, że pomysł z wejściem do szkół lekarzy w celu edukowania 

uczniów jest bardzo dobry, ale osobiście proponowałaby, aby w tą edukację włączyć również 

rodziców, np. w czasie zaplanowanych zebrań z rodzicami. Decydentem odnośnie szczepień 

jest zdecydowanie rodzic, więc on przede wszystkim powinien mieć kompleksową wiedzę  

w temacie. 

 

Przewodnicząca Komisji chciała wiedzieć, kto obecnie zajmuje się profilaktyka, jeżeli 

chodzi o fluoryzacje zębów dzieci w szkołach.  

 

Wiceprezes Spółki „PROVITA” wyjaśniła, że obecnie ten zabieg nie jest wykonywany pod 

opieką pielęgniarki szkolnej. W tej chwili te czynności przejął stomatolog i w jego gestii jest 

przeprowadzanie zabiegów fluoryzacji w szkołach.  

 

Przewodnicząca Komisji dopytywała, jak to wygląda organizacyjnie, skoro jest jeden 

stomatolog. 

 

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że na szczęście zabieg fluoryzacji nie jest wykonywany na 

tyle często, żeby nie był w stanie tego świadczeniodawca wykonać. Stomatolog każdorazowo 

umawia się na wykonanie zabiegu w danej placówce i te działania są podejmowane  

w zakresie profilaktyki. Jeżeli chodzi o sam gabinet stomatologiczny, to Burmistrz Więcborka 

wraz z nią odbył rozmowy z podmiotem realizującym świadczenia z zakresu stomatologii 

dzieci wieku szkolnego i przekazano sugestię, że Gmina byłaby zainteresowana 

świadczeniem tych usług w obiekcie ochrony zdrowia w Więcborku, jednakże podmiot nie 

był tym zainteresowany. Natomiast optował za tym, aby gabinet stomatologiczny pojawił się 

w którejś ze szkół. Podjęto te rozmowy z dyrektorami szkół miejskich, ale jest problem  

z udostępnieniem odpowiedniego pomieszczenia w szkole z przeznaczeniem na gabinet 

stomatologiczny. Niemniej, jednak temat pozostaje otwarty i na pewno będą prowadzone 

rozmowy, czy i jak ten problem rozwiązać. Tym bardziej, że Burmistrz stoi na stanowisku, że 

gabinet stomatologiczny dla dzieci w wieku szkolnym, jak najbardziej, by się przydał  

w Więcborku. 

 

Radna Kopta zauważyła, że jeżeli chodzi o gabinet stomatologiczny, to należy sobie 

uzmysłowić, że nie chodzi tylko o samo pomieszczenie. Z organizacją takiej przestrzeni 

wiąże się przede wszystkim odpowiednie, specjalistyczne wyposażenie, zapewnienie dostępu 

do toalety, zatem dodatkowe pomieszczenie. Zachodzi tu konieczność zapewnienia właściwej 
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infrastruktury, która będzie spełniała szereg wymogów stawianych przez SANEPID, 

warunkujących pozytywny odbiór takiego lokum.     

 

Radny Tomasz Bykowski uznał, że podjęta dyskusja zmierza w zamierzonym kierunku,  

tj. zwiększenia dostępności i opieki pielęgniarskiej oraz profilaktyki stomatologicznej, 

aczkolwiek przyznaje rację radnemu Antczakowi, iż umiejscowienie gabinetu 

stomatologicznego w Sośnie, dla uczniów szkół Gminy Więcbork, nie jest na pewno 

dogodnym rozwiązaniem dla ich rodziców. Jako wychowawca, który w tej sprawie 

komunikuje się z uczniami i rodzicami stwierdził, że to zainteresowanie jest dużo mniejsze 

niż można byłoby oczekiwać, właśnie z powodu miejsca, gdzie te świadczenia 

stomatologiczne są udzielane, tzn. trzeba podróżować, ponosić koszty dojazdu  

i zarezerwować w związku z tym, większą ilość czasu. Wiadomo, że wszystkiego mieć nie 

można, ale jeżeli byłaby szansa na zorganizowanie opieki stomatologicznej na miejscu  

w Więcborku, byłoby to z korzyścią dla uczniów. Na pewno wzrosłoby zainteresowanie tymi 

świadczeniami.  

 

Przewodnicząca RM zapytała, czy Gmina Więcbork może dofinansować ze środków 

własnych zwiększenie ilości godzin pracy pielęgniarki szkolnej.  

 

Wiceprezes Spółki „PROVITA” wyjaśniła, że Spółka może zadysponować godzinowo tylko 

określoną ilość godzin i nic ponadto, bo takie ma jedynie możliwości. Nie ma jednak 

przeszkód, aby organ prowadzący szkoły zatrudnił pielęgniarkę, która świadczyłaby usługi  

z zakresu profilaktyki dodatkowo. Taka pielęgniarka musiałaby mieć kontrakt podpisany  

z NFZ i wówczas, to ona organizuje sobie godzinowo obecność w danej placówce szkolnej. 

 

Przewodnicząca RM chciała też wiedzieć, czy gdyby Gmina w jakiś sposób zajęła się 

organizacją gabinetu stomatologicznego, w którejś ze szkół, musiałaby jednocześnie 

zapewnić jego wyposażenie. Radna była też zdania, że jeżeli zgłaszana jest potrzeba 

zwiększenia ilości godzin pielęgniarki w szkołach, to należałoby się zastanowić nad 

alternatywami rozwiązania tego problemu. Zdrowie dzieci jest najważniejsze, zatem trzeba 

się zastanowić, jak i, na jakich zasadach mogłoby to funkcjonować. 

 

Dyrektor BOOS mówiła, że w momencie, kiedy ustawodawca powołał do życia ustawę  

o ochronie zdrowia uczniów w roku 2019 Biuro wystąpiło do kilku podmiotów w promieniu 

30km-50km z zapytaniem, czy są zainteresowane wejściem w porozumienie z Gminą 

Więcbork celem zapewnienia profilaktyki stomatologicznej. Na to zapytanie nie odpowiedział 

nikt, żaden podmiot nie był zainteresowany współpracą. W sąsiednich gminach wygląda, to 

zgoła podobnie. Zwróciła uwagę, że gabinet w Sośnie być może nie jest najlepszym 

rozwiązaniem, ale jest. Rodzic ma możliwość skorzystania ze świadczenia stomatologicznego 

dla dziecka. W kwestii wyposażenia gabinetu, najlepszym, rozwiązaniem byłoby, gdyby 

Gmina Więcbork, w tym względzie, dysponowała i swoim lokalem i sprzętem. Wówczas 

miałaby swobodę wyboru podmiotu, który te świadczenia, by realizował. Podmiot, który 

obecnie realizuje świadczenie zainteresowany był udostępnieniem lokalu, natomiast sprzęt 

deklarował swój. Rozwiązanie dotyczące zatrudnienia pielęgniarki, która w ramach 

odrębnego kontraktu świadczyłaby dodatkowe godziny w szkołach, był już kiedyś 

wykorzystywany w jednej ze szkół. Pielęgniarka miała kontrakt podpisany z NFZ i w ramach 

niego zapewniała działania profilaktyczne, ale zrezygnowała z tego.  

 

Przewodnicząca RM rozumiała, że gdyby Gmina znalazła pięć podmiotów, które chciały 

świadczyć usługę pielęgniarską w gminnych szkołach, to te pięć podmiotów niezależnie od 
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siebie mogłoby w ramach oddzielnego kontraktu, te godziny realizować. Trzeba byłoby po 

prostu te zainteresowane podmioty znaleźć. 

Dyrektor BOOS potwierdziła powyższe. Obecnie nie ma zasobów, które w ten sposób 

mogłyby pracować. 

Wiceprezes Spółki „PROVITA” uzupełnia, że pielęgniarka musi mieć również uprawnienia 

pielęgniarki szkolnej, zatem to tez jest pewne ograniczenie nie ma tak dużo tych pielęgniarek 

z kierunkowym wykształceniem.  

Przewodnicząca Komisji pytała, czy stomatolog, który obecnie przyjmuje uczniów  

w gabinecie w Sośnie, zdecydowałby się na prace w Więcborku, gdyby były takie 

możliwości. 

Tylko, jeżeli wygospodarujemy odpowiednie pomieszczenie w ramach jednej ze szkół – 

odpowiedziała Dyrektor BOOS. 

Burmistrz Więcborka włączając się w dyskusję wskazał, że stomatologa, który obecnie 

świadczy usługi stomatologiczne dla uczniów interesuje tylko i wyłącznie pomieszczenie – 

gabinet w jednej z placówek szkolnych. Nie wchodzi w lokum na tego typu działalność np. 

wynajęte w innym obiekcie. Idealnym rozwiązaniem byłoby na pewno umieszczenie takiego 

gabinetu w Więcborku, choć, czy tak, czy inaczej, rodzic z dzieckiem spoza niego będzie i tak 

musiał dojechać. Kluczowe w tym wszystkim jest to, czy rodzic chce skorzystać dla dobra 

dziecka z tej oferowanej usługi. W dzisiejszych czasach nie są to żadne odległości, jeżeli 

chodzi o dojazd do Sośna, a ewentualne większe trudności z komunikacją, mogą dotyczyć 

pojedynczych przypadków. W większości przypadków pytanie dotyczy tego, czy rodzic jest 

tym rzeczywiście zainteresowany. Jeżeli mowa o edukacji i działalności profilaktycznej, to 

kluczowa jest rozmowa z rodzicami. Jeżeli dziś coraz większy problem stanowi szczepienie 

dzieci, to przecież nie dzieci decydują, czy będą szczepione, czy nie.  Podobnie ma się rzecz  

z leczeniem stomatologicznym dzieci. Tu decydującym czynnikiem powinna być świadomość 

rodzica.  

Przewodnicząca RM prosiła o uściślenie, czy w tym momencie, w kwestii opieki 

stomatologicznej w Więcborku, chodzi jedynie o znalezienie miejsca w którejś  

z więcborskich placówek oświatowych na gabinet stomatologiczny i zapewnienie 

wyposażenia. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że oczywiście to brzmi bardzo trywialnie, że chodzi  

o zapewnienie tylko tego pomieszczenia, ale rozmowy były prowadzone z Dyrekcją obu szkół 

miejskich i po zweryfikowaniu możliwości zasobów lokalowych okazało się, że takiego 

potencjału na dziś w tych placówkach nie ma.  

Radny Antczak zauważył, że w Szkole Podstawowej w Runowie na pewno takich warunków 

lokalowych nie ma, ale przecież wszyscy radni byli w Szkole Podstawowej w Pęperzynie, 

gdzie jest piękna duża szkoła i na pewno odpowiednie pomieszczenie udałoby się 

wygospodarować. Dojazd 6km, a 22km, to jest różnica. 

Pan stomatolog określił się jasno, że interesują go jedynie szkoły miejskie. Fakt, że jest to na 

gruncie systemu ochrony zdrowia nie zmienia faktu, że jest to działalność biznesowa – 

podała Dyrektor BOOS.   

Przewodnicząca Komisji powątpiewała, aby w tak dużych szkołach, jak szkoły miejskie nie 

znalazło się pomieszczenie odpowiednie do zorganizowania gabinetu stomatologicznego.  
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Z kolei usługi stomatologiczne są tak kosztowne, że jeżeli rodzic chce, to pojedzie do tego 

Sośna. 

Radny Jacek Kabattek powiedział, że jako rodzic korzysta z opieki stomatologicznej 

dentysty w Sośnie i jeździ na wizyty z córką. Popiera słowa Przewodniczącej, że pojechać do 

Sośna to kwestia opłaty za paliwo, ale wydanie 300,00 zł jednorazowo za wizytę, to znacznie 

wyższy koszt. Poza tym radny podkreślił, że stomatolog ma bardzo dobre podejście do dzieci, 

a to również jest bardzo ważne. Podczas wizyt u stomatologa spotykał rodziców z dziećmi  

z innych szkół i ci cieszyli się z możliwości korzystania z tych świadczeń. Zatem, jeżeli to tak 

funkcjonuje, to i tak jest to dobre rozwiązanie.  

Dyrektor BOOS puentując toczącą się dyskusję zauważyła, że wszyscy zdają sobie sprawę, 

że obecne rozwiązanie w kwestii stomatologa być może nie jest idealne, ale jest. Dziękowała 

za głos radnego Kabattka, który jest niejako clou tematu. Jeżeli rodzicowi będzie zależało, to 

pojedzie i skorzysta z oferowanego wsparcia stomatologicznego.  

Przewodnicząca RM w kontekście omawianego problemu proponowała, żeby przy okazji 

tworzącego się projektu rozbudowy sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej Nr 2  

w Więcborku, pomyśleć o wygospodarowaniu miejsca na gabinet stomatologiczny. 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że temat ten był analizowany pod kątem, o którym mówiła 

radna, ale możliwości rozbudowy związane z infrastrukturą, która jest, tj. zarówno granice 

działek, plac zabaw, potrzebne i niezbędne pomieszczenia magazynowe, wykluczają 

możliwość zabezpieczenia dobudowania kolejnej kubatury, która umożliwi lokalizację 

gabinetu.  

Radny Krzysztof Sławek stwierdził, że problem nie jest raczej do rozwiązania tu i teraz, ale 

z racji faktu, że liczba uczniów raczej ma tendencję zniżkową, w niedalekiej przyszłości, 

kiedy liczba uczniów spadnie, taka możliwość wygospodarowania dodatkowego miejsca na 

gabinet się pojawi.  

Radna Sylwia Świerczewska-Łaznowska zwracając się do Wiceprezes Spółki 

„PROVITA” prosiła, aby w momencie wdrożenia projektu edukacji zdrowotnej w szkołach 

gminnych włączyć w to również rodziców i dzieci z Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego z Więcborka. Jest to, co prawda placówka prowadzona przez Powiat, ale 

rodzice i dzieci są mieszkańcami gminy Więcbork, dlatego prosi, aby lekarze i pielęgniarki  

w ramach tej akcji odwiedzili również ww. Placówkę. 

Przewodnicząca Komisji podsumowując kwestie profilaktyki zdrowotnej w szkołach, jako 

pilne odnotowała potrzebę głębszego i konstruktywnego rozważenia zagadnienia zwiększenia 

ilości godzin dyżurów pielęgniarek w szkołach oraz znalezienia lokum na gabinet 

stomatologiczny i zapewnienie mu odpowiedniego specjalistycznego wyposażeni.   

W dalszej części Wiceprezes Spółki „PROVITA” odpowiadała na pytania dotyczące 

funkcjonowania służby zdrowia na terenie gminy Więcbork. 

Radny Jan Antczak pytał, czy w Przychodni są już dostępne szczepionki na nowy wariant 

COVID 19 i, czy na szczepienie trzeba będzie się zapisywać. 

Wiceprezes Spółki „PROVITA” odpowiedziała, że Ministerstwo Zdrowia nie przekazało 

jeszcze informacji na ten temat. Na razie nie ma jeszcze dostępu do żadnej szczepionki, nawet 

do tych starszych wersji. Jeżeli komuś bardzo zależy, np. z powodu planowanego zabiegu, 

operacyjnego najszybciej można takie szczepienie wykonać w Bydgoszczy. Jeżeli 
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szczepionki pojawią się w Przychodni „PROVITA”, to taka informacja zostanie 

wprowadzona na stronę internetową lub Facebookową NZOZ „PROVITA”. 

Przewodnicząca RM chciała natomiast wiedzieć nieco więcej na temat propagowanej 

medialnie akcji szczepień przeciwko HPV. Z tego, co słyszała do 13 roku życia są dostępne 

dwie bezpłatne szczepionki, a do 18 roku życia trzy bezpłatne szczepionki. Pytała, czy jest 

duże zainteresowanie rodziców tymi szczepieniami dla dzieci. 

Wiceprezes Spółki „PROVITA” podała, że zainteresowanie jest średnie. Statystyka  

z ostatniego miesiąca pokazuje, że tych szczepień było 16 i taka jest można powiedzieć 

średnia.   

Radna Beata Kopta uważała, że poziom zainteresowania szczepionkami to swego rodzaju 

odzwierciedlenie opinii ludzi po szczepieniach na COVID 19. Krąży w społeczeństwie wiele 

różnych opinii, które kreują określone zasadne i niezasadne stereotypy myślowe, a te z kolei 

wpływają na podejmowanie decyzji odnośnie szczepień w ogóle. Dlatego też, tak bardzo 

potrzebna jest, wspomniana już podczas dyskusji, edukacja zdrowotna w szkołach, dotycząca 

zarówno rodziców, jak i dzieci. Akcja edukacyjna zdecydowanie powinna zostać 

wprowadzona do szkół.   

Wiceprezes Spółki „PROVITA” wskazała, że osobiście jest bardzo za edukacją. Uważała, 

że im więcej mówi się o pewnych rzeczach, tym bardziej to przekonuje i uświadamia. 

Edukacja powinna być na pierwszym miejscu. Niestety, lekarz podczas 10 minutowej wizyty 

pacjenta w gabinecie lekarskim Przychodni, nie ma na to czasu. Powiększanie kadry 

lekarskiej w Przychodni „PROVITA” daje pewne możliwości wyjścia z edukacją  

w środowisko szkolne, a nawet do seniorów i zaprezentować różne ciekawe tematy z zakresu 

ochrony zdrowia. Dużym problemem jest obecnie spora ilość druków składanych na leki 

powtarzane, ich wypisywanie przedłuża znacząco pracę lekarza. Zatem i w tej materii jest 

potrzeba edukowania społeczeństwa, tj., w jaki sposób tą czynność organizować.  

Radna Sylwia Świerczewska-Łaznowska mówiła, że w innych krajach w przedmiocie 

wypisywania recept, jest funkcja asystenta lekarza, który te leki wypisuje, tzn. zajmuje się 

całą biurokracją i wyręcza w tym aspekcie lekarza.  

Wiceprezes Spółki „PROVITA” podała, że u nas tą funkcją zajmuje się pielęgniarka, która 

wypisuje stałe leki, które wpierw są przez lekarza muszą zostać wprowadzone w system. 

Jeżeli pacjent nie ma w systemie ustawionego danego leku, jako stały, pielęgniarka nie może 

go wpisać. Więc, ta procedura i tak wymaga współpracy z lekarzem. 

Radna Sylwia Świerczewska-Łaznowska chciała również wiedzieć, czy są już jakieś 

programu Ministerialne związane z uaktywnieniem się choroby o nazwie krztusiec. Ostatni na 

terenie gminy Więcbork sporo osób dorosłych zdiagnozowanych zostało, jako chorych na 

krztusiec i dość poważnie przechodzą zakażenie. Sporo osób, które w ostatnim czasie 

przybyło do Polski nie było zaszczepionych na ww. chorobę. Pytanie, czy planowany jest 

jakiś program informacyjny w tym zakresie, czy póki, co nie jest to traktowane, jako poważny 

problem.  

Wiceprezes Spółki „PROVITA” powiedziała, że programy są narzucane przez Ministerstwo 

Zdrowia. Na obecną chwilę takiego programu nie odnotowano. Jeżeli już, to ewentualnie 

przychodnia może sama podjąć temat i podjąć działania informacyjne. To jest indywidualna 

sprawa pacjenta, czy chce się zaszczepić, jeżeli tak, to po prostu przychodzi i ma możliwość 

wykonać to szczepienie w Przychodni. Niemniej Wiceprezes powiedziała, że zwróci uwagę 

na ten problem. 
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Radna Beata Kopta zapytała, w jakiej formie dziś można złożyć zapotrzebowanie na 

powtórzenie danych leków. 

Wiceprezes Spółki „PROVITA” wskazała, że preferowana jest przez pacjentów, ta 

najbardziej tradycyjna, tj. pisemne zlecenie na druku, ale jest również możliwość zgłoszenia 

takiego zapotrzebowania w formie e-maila, który widnieje na stronie internetowej Przychodni 

„PROVITA”. Można to również załatwić poprzez umówienie się na teleporadę. 

Radna Beata Kopta pytała, jakie programy profilaktyczne są obecnie prowadzone przez 

Przychodnię dla mieszkańców. 

Wiceprezes Spółki „PROVITA podała, że jest to profilaktyka gruźlicy oraz profilaktyka 

chorób krążenia. 

Przewodnicząca Komisji dopytywała, czy wznowienie dawki szczepionki na krztusiec jest 

odpłatne. 

Tak, odpłatne – odpowiedziała Wiceprezes Spółki „PROVITA”. 

Przewodnicząca Komisji pochwaliła Spółkę „PROVITA”, za to, że zatrudnia dobrych 

lekarzy, również tych nowych, młodych, którzy są skuteczni i dociekli. Na plus odnotowała 

również zmianę systemu rejestracji, tzn. wprowadzenie opcji rejestracji z wyprzedzeniem na 

późniejszy termin.   

Wiceprezes Spółki „PROVITA” przyznała, że założyła, iż więcej pytań będzie dotyczyło 

Przychodni w Sypniewie. Do tej przychodni dedykowana jest doktor Stelmach, która będzie 

przyjmowała tam trzy dni w tygodniu. Spółka nie jest w stanie zwiększyć tej dostępności, ale 

też patrząc, jak przychodzą tam pacjenci, nie ma potrzeby, aby była to większa ilość dni. Pani 

doktor, która do tej pory przyjmowała w Przychodni nie wiadomo, czy wróci do pracy. Jeżeli 

wróci tak, to obsada zostanie zwiększona i automatycznie wydłuży się czas pracy Przychodni. 

Radny Antczak złożył na ręce Pani Prezes podziękowania za poziom pracy Przychodni. 

Wszystko pracuje na wysokim poziomie i ona sam, jako pacjent jest usatysfakcjonowany. 

Przewodnicząca Komisji podzielała zadanie radnego. 

Radny Tomasz Bykowski dołączając do przedmówców gratulował Spółce „PROVITA” 

skuteczności działania, a w szczególności jeżeli chodzi o teleporady. Jest to forma  

w środowisku uznana i skuteczna. Społeczność jest niewielka, zatem jeżeli dzwonimy do 

swojego lekarza jest on w stanie skojarzyć, z kim rozmawia, zatem nikt nie jest anonimowy. 

Wiceprezes Spółki „PROVITA” zgłosiła problem, jakim w ostatnim czasie jest organizacja 

transportu medycznego dla pacjentów, np. na rehabilitację, czy wizytę u specjalisty. 

Zastanawiała, się, czy jest możliwe wypracowanie pomysłu na to, aby ten dylemat, dotyczący 

w szczególności osób starszych, samotnych i zdanych na siebie, którzy tego dowozu 

potrzebują. Przepisy mówią, że pierwszorazowo do specjalisty kieruje lekarz rodzinny, 

najczęściej dotyczy to rehabilitacji i z dowozem na te zabiegi jest najwięcej problemów. 

Zlecenie transportu na zabiegi wystawia rehabilitacja, ale Szpital ma możliwości transportu w 

określonych przypadkach. Nie wiadomo, co zrobić z pacjentem, który powinien dostać się na 

rehabilitację, a nie ma jak.  

Burmistrz Więcborka zadeklarował, że ta informacje przekaże do Dyrektor Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku, a w niedalekiej przyszłości Centrum 

Usług Społecznych. Szpital ma te możliwości w określonych przypadkach, ale Pomoc 

Społeczna też działa w granicach nakreślonych prawem i jeżeli, taka możliwość wsparcia 
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będzie, to oczywiście będzie okazane. Każdy przypadek na pewno należy rozpatrywać 

indywidualnie. 

Przewodnicząca Komisji zamykając ten punkt porządku obrad podziękowała Wiceprezes 

Gminnego Centrum Medycznego „PROVITA” oraz Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku za obecność na posiedzeniu Komisji, przedstawione informacje i 

udział w dyskusji. 

Z sali posiedzeń ubyła radna Beata Lida /obecnych 13 radnych/ 

W sprawach różnych Burmistrz Więcborka przedstawił wniosek, jaki wpłynął  

25 września od jednego z przedsiębiorców - ZUE Grabinski w sprawie możliwości nabycia  

w drodze bezprzetargowej części nieruchomości położonej przy ulicy Gdańskiej 13 

w Więcborku (część działki, gdzie posadowiony jest barak mieszkalny, obecnie w dużej 

mierze niezamieszkały). Burmistrz wystąpił do Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku  

o przeanalizowanie wniosku i możliwości w przedmiotowym zakresie. Chodziło o to, że 

nawet, jeżeli byłby skłonny do sprzedaży tej części działki, to chciałby mieć pewność, co do 

tego, że na pozostałej części będzie możliwość realizacji ewentualnych innych zamierzeń 

Gminy. Według ustaleń Referatu podział działki musiałby nastąpić po istniejącej, tzw. ścianie 

nośnej (radnym przedstawiony został graficzny zarys działki i oznaczonymi podziałami),  

a część, która by w dużej mierze satysfakcjonowała wnioskodawcę, to powierzchnia około 

754m². kluczowym jest, że nie ma w tym przypadku przesłanek dotyczące opcji sprzedaży 

 w formie bezprzetargowej i jeżeli radni wyrażą zgodę na sprzedaż działki, to zbycie jej 

nastąpiłoby w formie przetargu ustnego nieograniczonego. Działka może stanowić samoistną 

działkę budowlaną z dostępem drogi publicznej. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Krzysztof Sławek zapytał, czy wnioskodawca określił cel zakupu przedmiotowej 

nieruchomości. 

Burmistrz Więcborka podał, że wnioskodawca poprzez zakup działki, chce umożliwić sobie 

rozbudowę swojego przedsiębiorstwa. Nieruchomości o nr 573 i 574 widniejące na 

załączniku graficznym, który otrzymali radni, są nieruchomościami wnioskodawcy oraz 

działka 82/2 również. Ta ostatnia działka, to działka bezpośrednio granicząca z działką 

gminną. Obecnie trwa przenoszenie pozostałych mieszkańców z baraku przy ul. Gdańskiej  

i jeżeli uda się zrealizować wszystkie zamiany, jeżeli chodzi o lokale komunalne, to 

pozostanie w nim jedna rodzina. Docelowo już niedługo ten barak będzie pustostanem, 

wówczas też podjęta zostanie decyzja, co na danym gruncie zrealizować. Natomiast jest też za 

przychyleniem się do sprzedaży części tej działki, umożliwiając właścicielowi Firmy 

rozbudowę przedsiębiorstwa.  

Przewodnicząca RM mówiła, że swego czasu był pomysł zburzenia baraku i postawienia  

w tym miejscu przedszkola, ale radni w tym momencie powinni się zastanowić, czy przy 

malejącej liczbie dzieci w przedszkolach, teren ten być może przeznaczyć, np. na plac zabaw, 

a obecny budynek Przedszkola rozbudować w drugą stronę. Budowa nowego budynku 

użyteczności publicznej, to ogromny koszt, na który Gminy Więcbork nie stać. Rozbudowa 

obecnego o pomieszczenia dla Klubu Dziecięcego w zupełności zaspokoi zapotrzebowanie  

w tym zakresie. Zdaniem radnej Firma ZUE Grabinski, to firma rozwojowa, ostatnio 

nagrodzona z wniosku Burmistrza, jako prężnie działająca na naszym terenie i nie ma 

zasadniczo przeszkód, aby działkę zbyć. Ewentualnie rozważyć można sytuację ile gmina 

mogłaby zyskać sprzedając całą tą działkę, np. jakiemuś deweloperowi na budowę bloku 

mieszkalnego. 
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Burmistrz Więcborka przekonywał, że wydzielając z całości działki 754m², pozostaje 

jeszcze 1800m², więc wcale nie taka mała działka, dająca cały czas możliwość zabudowy. 

Dalego też poprosił wstępnie referat UM o dokonanie analizy, czy wyłączenie wnioskowanej 

części, pozostawi gminie pole manewru i realizację w przyszłości jakiejś inwestycji.  

Przewodnicząca RM powiedziała, że wnioskodawca oprócz wskazania działki 754m², jako 

docelowy zakup wskazał dodatkowy obszar, więc w sumie w kręgu zainteresowań jest 

wielkość działki około 100m². Niemniej, to 754m² również uznaje, jako spełniające jego 

oczekiwania. 

Radna Kopta odnosząc się do wniosku i zamysłu rozbudowy firmy deklarowanej, jako cel 

przez wnioskodawcę mówiła, że Firma, o której mowa daje zatrudnienie mieszkańcom 

gminy, a także zabezpiecza informatycznie okoliczne jednostki i nie tylko. Jej plany 

rozwojowe, to również w domyśle nowe miejsca pracy i zatrudnienie. Zatem jej opinia, co do 

wskazanej wielkości zbycia nieruchomości jest pozytywna. 

Radny Jan Antczak prosił o zrobienie wizji lokalnej miejsca i konkretne wskazanie obszaru, 

który podlegałby zbyciu. 

Przewodnicząca Komisji uważała z kolei, że informacje Burmistrza oraz przedstawiony 

materiał graficzny bardzo precyzyjnie określają niezbędne dane, tj., jaki obszar interesuje 

wnioskodawcę i jaki pozostaje do dyspozycji Gminy Więcbork na późniejsze realizacje, 

zatem nie jest przekonana, co do pomysłu przedmówcy. Stwierdziła również, że radni 

powinni wspierać lokalne przedsiębiorstwa. 

Radny Bykowski chciał wiedzieć, czy ewentualna sprzedaż nieruchomości nastąpiłaby po 

wyburzeniu budynku baraku i niwelacji terenu, czy jeszcze przy istniejącym budynku. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że jeżeli chodzi o wyburzenie baraku, to Gmina musi 

dysponować pozwoleniem na rozbiórkę budynku i przygotować dokumentację rozbiórki. 

Żeby rozebrać barak należy wpierw cały opróżnić, co jeszcze nie ma miejsca. Natomiast przy 

takiej linii podziału Gmina może bez zbędnej dokumentacji, ta część baraku rozebrać. 

Radny Sławek stwierdził, że skoro lokalizacja jest atrakcyjna, to należy bardzo ostrożnie 

podejść do tematu sprzedaży. Jeżeli sytuacja Gminy pod względem finansowym jest dobra, to 

czy nie należy wstrzymać się z tematem zbycia na późniejszy okres. Wiemy, jakie są 

aktualnie ceny nieruchomości, ale za trzy, czy pięć lat cena ta może być, np. dwukrotnie 

wyższa. Bierze też pod uwagę możliwość zrealizowania na działce inwestycji gminnej oraz 

dbałość o lokalny biznes. Powinno się wyważyć pewne kwestie i jak najrozsądniej 

rozporządzać majątkiem Gminy Więcbork. 

Radny Marek Kuś po wysłuchaniu opinii większości radnych skłaniał się ku temu, aby nie 

sprzedawać tego terenu, bo być może w przyszłości przyda się on Gminie Więcbork. 

Osobiście jest raczej przeciwny sprzedaży całego terenu. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że na podstawie złożonego wniosku przedstawił radnym 

wyniki analizy, przeprowadzonej przez referat Inwestycji /…/ UM w Więcborku. 

Podtrzymuje swoje stanowisko, że jest gotów po uzyskaniu pozytywnej opinii radnych 

sprzedać w drodze przetargowej, części z podzielonej działki. Analiza zakładała określenie 

możliwości podziału działki, określenie formuły, w jakiej można dokonać zbycia oraz czy po 

dokonanym podziale nieruchomości Gmina pozostanie z działką, którą będzie w stanie 

sensownie zagospodarować poprzez inwestycję gmina lub sprzedaż pozostałej części 

nieruchomości.  
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Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad rozpoczęciem przez Burmistrza 

Więcborka procedur dotyczących zbycia nieruchomości. 

Obecnych 13 radnych. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało – 11 radnych 

Przeciwnych – 2 radnych 

Wstrzymało się od głosu – 0 radnych 

 

Opinia Komisji pozytywna. 

 

Z sali posiedzeń ubył radny Andrzej Wenda /obecnych 12 radnych/ 

 

Kontynuując punkt „sprawy różne Przewodnicząca Komisji przedstawiła pismo Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego dotyczące wyłonienia spośród radnych RM  

w Więcborku przedstawiciela do prac w Europejskim Korpusie Radnych Gmin i Powiatów 

Województwa kujawsko-Pomorskiego. 

 

Chęć podjęcia działań w ww. Organie wyraziła radna Sylwia Świerczewska-Łaznowska.  

 

Radni zaaprobowali kandydaturę jednogłośnie. 

 

Przewodnicząca Komisji zgłosiła dwa problemy. Pytała, kto w spółdzielni decyduje  

o włączeniu ogrzewania oraz wskazała na brak światła przy osiedlowym śmietniku. 

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że obie sprawy leżą w gestii Prezesa Spółdzielni i tam 

należyte skierować. 

 

Radny Krzysztof Sławek poruszył sprawę informacji, która ostatnio pojawiła się  

w budynkach wielorodzinnych o możliwości nałożenia kary w postaci opłaty podwyższonej 

za odpady komunalne w związku z brakiem właściwej segregacji. Radny pytał, na ile realna 

jest taka podwyżka. Chciał również wiedzieć, czy jest szansa na wprowadzenia identyfikacji 

odpadów w budynkach wielorodzinnych, aby nie było odpowiedzialności zbiorowej w tej 

kwestii. Kolejna kwestią, o której mówił radny, to otoczenie Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury w Więcborku. Teren ten w ostatnim czasie przeszedł pozytywną metamorfozę, ale 

jest tam też przestrzeń, gdzie jest mały parking na tyłach budynku od strony szpitala, gdzie 

należałoby również pomyśleć o zmianach wizerunkowych.  

 

Radna Beata Kopta pozostając w lokalizacji Domu Kultury zapytała, czy jest tam możliwa 

zmiana organizacji ruchu i ustanowienie tam ruchu jednostronnego z wjazdem od strony  

ul. Pocztowej, a wyjazdem od strony ul. Mickiewicza. Takie rozwiązanie znacznie ułatwiłoby 

manewry komunikacyjne.  

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do zgłoszonych spraw przekazał, że możliwość 

wprowadzenia podwyższonej opłaty jest trudna do oceny. Jest to również dylemat, z którym 

często się mierzy. Wiadomo, że jest grupa osób, która bezwzględnie stosuje wytyczne 

segregacji i grupa, która ten obowiązek ignoruje. Pisma mają dać ludziom do myślenia  

i przestrzec o możliwych konsekwencjach niewywiązywania się z wytycznych segregacji. 

Idealnym systemem byłoby, taki, który pozwala na identyfikację osób wyrzucających dane 

odpady w przypadku obiektów wielolokalowych, ale to wymaga inwestycji, za które ktoś 

musi zapłacić, tzn. my wszyscy. Pytanie, czy jest możliwe podjecie tego tematu. Swego czasu 
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Nakło było wzorem dobrych praktyk, wprowadzili, tzw. MINI PSZOK-i, na osiedlach 

budynków wielolokalowych i to na prawdę dobrze funkcjonowało dopóki, to, co jeszcze 

można było wysegregować, można było sprzedać. Wówczas to rozwiązanie się niejako 

samofinansowało. PSZOK obsługiwany był przez osobę zatrudnioną, która odbierała odpady  

i od razu dokonywała właściwej segregacji, nawet w obrębie jednej frakcji, np. plastiku. 

Sytuacja rynkowa się zmieniła i dziś praktycznie za wszystko trzeba płacić. Na dziś robi się 

wszystko, żeby nie wprowadzać opłaty podwyższonej, ale nie ma pewności, czy nie nastąpi 

moment, kiedy, opłatę podwyższoną trzeba będzie wprowadzić, bo innego narzędzia 

zdyscyplinowania nie ma. Edukacja na osiedlach była prowadzona, różnego rodzaju 

kampanie informacyjne przeprowadzono, ale ostatecznie, w dłuższej perspektywie, 

pożądanego efektu nie udało się uzyskać. Gmina Więcbork ogłosiła postępowanie 

przetargowe na zagospodarowanie odpadów komunalnych wszystkich frakcji. Termin na 

składanie jest do końca października i wówczas okaże się, z jakim kosztami będzie trzeba się 

zmierzyć. Łatwo na pewno nie będzie, gdyż ceny wzrastają, są instalacje, które już pewnych 

selektywnych odpadów nie przyjmują.  Burmistrz zadeklarował zrobienie rozeznania, ile 

kosztowałby system identyfikacji odpadów, który wydaje się najbardziej racjonalnym  

i rozsądnym rozwiązaniem, ale na pewno wiążącym się z kosztami, za które wszyscy 

mieszkańcy będą musieli zapłacić. Powstaje też w związku z tym pytanie, na ile, takie 

podejście do tematu, będzie to społecznie akceptowalne. Odpowiadając w kwestii 

zagospodarowania terenu przy MGOK w Więcborku, Burmistrz powiedział, że przyjrzy się 

temu tematowi oraz kwestii zgłoszonej przez radną Koptę, dotyczącej organizacji ruchu w tej 

lokalizacji. To ostatnie na pewno będzie wymagało opracowania dokumentacji oraz zgody 

Zarządcy Dróg – Zarządu Dróg Wojewódzkich i Zarządu Dróg Powiatowych.  

Radna Brygida Migawa zapytała, czy oprawy lamp przy drogach wojewódzkich będzie 

wymieniała Gmina Więcbork, czy Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że całe oświetlenie na terenie gminy Więcbork będzie 

wymienione na nowe oświetlenie LED, natomiast a drogach wojewódzkich proces ten 

rozpoczął się w dniu dzisiejszym z uwagi na potrzebę uzyskania zgodę od Zarządcy Drogi na 

tymczasowa organizację ruchu /prace na wysokości i w pasie drogi wojewódzkiej/. Burmistrz 

prosił też, aby poinformować i uspokoić mieszkańców, że po wymianie wszystkich opraw 

nastąpi właściwe wyregulowanie oświetlenia, tak by zapalało się i gasło o właściwych porach.  

Radny Bykowski nawiązując do kwestii estetyki, o której wspomniał radny Sławek mówił, 

że uczestniczył w spotkaniu, które odbyło się w gronie historyków, tj. ludzi, którzy interesują 

się kulturą i historią Więcborka, gdzie poruszono, miedzy innymi ciekawych miejsc  

w Więcborku i okolicy, które mogłyby ewentualnie zagościć na elewacji budynku MGOK. 

Ośrodek Kultury w Więcborku zdobył grant na wykonanie, takiego muralu z elementami 

ceramicznymi i poszukiwane są aktualnie propozycje, co do techniki wykonania oraz 

tematyki. Realizacja ww. grantu w niedalekiej przyszłości na pewno poprawi estetykę, tego 

miejsca. Można oczywiście powiedzieć, że jest to tylko jeden z elementów, ale będzie, to 

początek czegoś, co w ostateczności, będzie się składało na pewną całość. Radny zachęcił też 

zainteresowanych do udziału w tych spotkaniach, które odbywać się będą cyklicznie, bodajże 

w pierwszy poniedziałek miesiąca. Poza tym radny pytał Burmistrza, czy ten uzyskał 

odpowiedź z Zarządu Dróg Wojewódzkich odnośnie możliwości organizacji przejścia dla 

pieszych przy ul. 28 Stycznia w Więcborku. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że jeszcze nie uzyskał w tej sprawie odpowiedzi. Jeżeli 

takowa się pojawi, radny, jako jeden z pierwszych, zostanie o tym powiadomiony.  

Radny Bykowski również w kwestii spraw drogowych, a konkretnie prac prowadzonych 

przy ul. Rybackiej, Zamkowej, Biskupa. A. Zebrzydowskiego. Radny poddał pod rozwagę 
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możliwość upamiętnienia miejsca, które kiedyś było zamczyskiem – Wzgórzem Zamkową”  

w postaci, np. posadowienia na skrzyżowaniu, przy wylocie ulicy, jakiejś instalacji lub po 

prostu tablicy informacyjnej, dotyczące historii tego miejsca i postaci Biskupa  

A. Zebrzydowskiego. Jest to miejsce ważne historycznie dla Więcborka i byłoby też może 

jednym z punktów historycznych na mapie turystycznej gminy Więcbork. Podobne instalacje 

widywał w różnych miejscach Polski, były one wykonane w różnych technikach, np. baner 

informacyjny, czy pleksi imitującej szkło.  

Burmistrz Więcborka zapewnił radnego, że te kwestie są na uwadze Gminy Więcbork. 

Rozmawiano też już wcześniej, że po wykonaniu kanalizacji sanitarnej, przebudowie drogi  

i uporządkowaniu terenu, jest zamiar utrwalenia pamięci tego miejsca, tj., że jest to „Wzgórze 

Zamkowe” i skąd taka nazwa. W to zamierzenie włączona jest również Dyrektor Miejsko-

Gminnej Biblioteki Publicznej, która ma w tym zakresie pewien pomysł – projekt.  

Radna Sylwia Świerczewska - Łaznowska pytała, czy jest tez projekt - zamysł przedłużenia 

chodnika wiodącego od skateparku do budynku rekreacyjnego na więcborskiej plaży 

miejskiej. Obecnie chodnik przy skateparku urywa się tak po prostu i następuje przejście na 

ścieżkę wiodącą do kortu tenisowego i boisk sportowych. Wykonanie połączenia – wstążki 

byłoby właściwym zwieńczeniem całości i jej zdaniem jest całkowicie zasadne. 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że wszelkie prace prowadzone w ww. lokalizacji wymagają 

konsultacji i zgody z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. Więc nie wszystko, co 

wydaje się zasadne jest tam możliwe do wykonania. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Iwona Bonecka 

 

 


